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دبیر سرویس فرهنگ و هنر: فرزانه صنعتی 

 برنامه های حوزه فرهنگ
در سالگرد ارتحال امام)ره(

به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی فارس، 
در راســتای فرا رســیدن چهارده و پانزدهم خرداد، سالروز وفات 
بنیان گذار کبیر انقلاب، حضــرت امام خمینی )ره( و قیام خونین 
ســال 1342 و لزوم گرامیداشــت این روزهــا، احمدرضا نداف، 
مدیرگروه قرآن و عترت اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان 
فارس، با احترام به روح بلند حضرت امام)ره( و شهدای آن حادثه 
تلخ، برنامه های آن اداره را با سرآغاز پویش ختم قرآن کریم و ثواب 

هدیه آن به روح بلند امام)ره(و شهدای 15 خرداد، اعلام کرد.
نداف، خبر از برگزاری محفل انس با قرآن و حضور قاریان استانی 
در شهرک گلستان به همراه مسابقات قرآنی و فرهنگی با محوریت 
زندگی روح اللــه خمینی داد و گفت: در نظــر داریم با همکاری 
بخش هــای قرآنی، فرهنگــی و هنری اداره کل، ایــن روزها را با 
رویدادهایی از قبیل تولید ویدئو کلیپ و عکس نوشــته با موضوع 
15 خرداد و رحلت امام)ره(، برگزاری کارگاه خوشنویســی اشعار 
امام خمینی رحمه الله با محوریت انجمن خوشنویسان در حاشیه 
مراســم در شیراز و انتشار چند عکس از مراسم ارتحال امام)ره( و 

انتخاب بهترین تیتر، گرامی بداریم.
مدیرگروه قرآن و عترت اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان 
فــارس با اظهار این مــورد که چاپ ویژه نامه توســط مطبوعات 
نیز از دیگر برنامه های در نظر گرفته شــده برای گرامیداشت این 
روزهاست، افزود: مســابقه ای را جهت شکوفایی هنر نویسندگی 
علاقه مندان با عنوان »در مســیر خورشید« برنامه ریزی کرده ایم 
که سفرنامه نویســی ویژه عزیزانی اســت که در روزهای مراســم 
ارتحال امام خمینی)ره( به ســمت حــرم حرکت می کنند و امید 
آن را داریم، همچون سال های پیشین مورد استقبال همشهریان 

عزیز قرار گیرد.

»کت چرمی« و »مصلحت«
به صف اکران رسیدند

فیلم های سینمایی »مصلحت«، »کت چرمی« و »معجزه عشق« 
راهی اکران می شوند.

به گزارش ایسنا، در جلسه یکشنبه، هفتم خردادماه شورای صنفی 
نمایش که در خانه سینما تشکیل شد، درخواست های جدید برای 

اکران ها بررسی شد و قرارداد سه فیلم به تصویب رسید.
به این ترتیب فیلم »مصلحت« به کارگردانی حسین دارابی توسط 
دفتر پخش »بهمن ســبز« و به سرگروهی پردیس هویزه مشهد 
روی پرده می رود و فیلم های »کت چرمی« به کارگردانی حسین 
میرزامحمدی توسط دفتر پخش »شــهر فرنگ« و به سرگروهی 
پردیس آزادی و نیز »معجزه عشق« به کارگردانی محمدرضا ممتاز 
توســط دفتر پخش »شکوفا فیلم« به سرگروهی سینما ماندانا به 

زودی اکران خواهند شد.
»کت چرمی« با بازی جواد عزتی و صابر ابر، سال قبل در جشنواره 
فیلم فجر رونمایی شــد و در خلاصه داســتان آن هم آمده است: 

»گاهی وقت ها باید بین موندن و رفتن، مردن رو انتخاب کرد...«
گلاره عباسی، پانته آ پناهی ها، ستاره پسیانی، عباس جمشیدی فر، 
مائده طهماسبی، بهزاد خلج، امین میری، محمد صدیقی مهر، آیدا 
ماهیانی، با معرفی سارا حاتمی و با حضور افتخاری رؤیا تیموریان و 

سیامک احصایی دیگر بازیگران »کت چرمی« هستند.
»مصلحت«، نخستین ساخته حسین دارابی پیش از فیلم »هناس« 
است که ابتدا »مصلحت نظام« نام داشت و در جشنواره سی ونهم 

فجر نمایش داده شد.
داستان این فیلم که محصول باشگاه سوره حوزه هنری است، در 
دهــه ۶۰ می گذرد و با بازی فرهاد قائمیان، وحید رهبانی، مهدی 
حســینی نیا، مجید نوروزی، امیر نوروزی و نازنین فراهانی ساخته 

شده است.
از فیلم »معجزه عشــق« که در ســال های گذشته ساخته شده، 

اطلاعات دقیقی منتشر نشده است.

مدیرکل آموزش وپرورش استان اصفهان:

مدرسه »قصه های مجید«
به چرخه آموزش باز می گردد

به گزارش ایرنا، مدیرکل آموزش وپرورش اســتان اصفهان گفت: 
مدرســه »شــهید حلبیان«)محل ضبط قســمت هایی از سریال 
قصه هــای مجید( به چرخه آموزش باز خواهد گشــت و کارگروه 

احیای آن راه اندازی می شود.
مدرسه  شــهید حلبیان، نخستین مدرســه  »آلیانس«)اتحاد( در 
شــهر اصفهان است که در سال 12۸۰ افتتاح شد و بخش هایی از 
ســاختمان این مدرسه در اوائل دهه ۹۰ تخریب شد. این مدرسه 
محل ضبط قسمت هایی از سریال "قصه های مجید" به کارگردانی 

کیومرث پوراحمد در سال 13۶۹ بود.
روابط عمومی اداره کل آموزش و  رورش اســتان اصفهان به نقل از 
محمدرضا ابراهیمی اعلام کرد: مدرســه شــهید حلبیان، مدرسه 
خــاص بوده و یک ســاختمان صرف نیســت و هرآنچه که مانع 
قانونی وجود داشــته باشــد را برای حل مشــکلات این مدرسه 
ماندگار برطرف خواهیم کرد. وی در نشست احیای مدرسه شهید 
محمدباقر حلبیان با بیان اینکه موانع بالاتر از ســطح اختیارات را 
هم بررسی خواهیم کرد، افزود: در این زمینه جلسه های مختلفی 

پیش از این گذاشته شده و به دلایلی ابتر مانده است.
او اضافه کرد: باید برنامه زمان بندی داشــته باشیم تا فرایند لازم 
برای احیای این مکان مشخص شود و اهتمام همه بر این باشد که 

چگونه بتوان این مدرسه را احیا کرد.
ابراهیمی با بیان اینکه مدرســه شــهید حلبیــان هویت بخش و 
هویت آفرین اســت، تصریح کرد: برای حفظ ایــن بنا باید هویت 
مدرسه آن حفظ شود، ما موافق ایجاد مدرسه هنرستان هنرهای 
صنایع دستی هستیم چرا که رویکرد ما تجاری سازی مدارس است.

وی با اشاره به اینکه مدرسه ای که دانش آموزان وارد آن می شوند 
باید مقاوم باشد هم گفت: از این رو کارگروه احیای مدرسه شهید 
حلبیان راه اندازی خواهد شــد و رویکرد ما این اســت که به نوعی 

وقت را از دست ندهیم و عام بودن مدرسه لحاظ شود.
نماینــده مردم اصفهان در مجلس شــورای اســلامی نیز در این 
نشست گفت: مبلغی که برای احیا و مرمت مدرسه حلبیان مورد 
نیاز است از طریق خیران و مشارکت افرادی که در همین مدرسه 

تحصیل کرده اند امکان پذیر است.

شمس و مولانا منتظر دریافت 
مجوز هستند

هــادی مرزبــان که قصد دارد بــرای دومین بــار نمایش »نوبت 
دیوانگی« را روی صحنه ببرد، می گوید که بازیگران این نمایش را 
انتخاب کرده، ولی منتظر مجوز شورای نظارت و ارزش یابی است.

به گزارش ایســنا، این کارگردان تئاتر دربــاره تازه ترین وضعیت 
اجــرای نمایش تازه اش، »نوبت دیوانگــی« توضیح می دهد: تالار 
وحدت متن این نمایش را برای دریافت مجوز به شورای نظارت و 
ارزش یابی اداره کل هنرهای نمایشی فرستاده است و منتظریم تا 
با دریافت مجوز متن، مراحل بعدی آماده سازی کار را طی کنیم. 

مرزبان که 2۰ سال پیش همین نمایش نامه را در تالار وحدت اجرا 
کرده بود، درباره گروه بازیگران آن و در پاســخ به این پرسش که 
آیا با همان گروه پیشــین همکاری خواهد داشت، می گوید: اغلب 
بازیگران کار، جدید هستند و از بازیگران اجرای قبلی، شاید تعداد 
بســیار محدودی در این اجرا حضور داشته باشند. البته بازیگران 
نمایش را انتخاب کرده ام ولی طبیعتاً تا زمانی که وضعیت مجوز و 
زمان تمرین و اجرای کار مشــخص نشود، نمی توانم به طور قطعی 
با آنان وارد گفت وگو شــوم چرا که در گام اول باید زمان بندی کار 

معلوم باشد تا بتوان براساس آن، برنامه ریزی کرد.
او درباره تغییرات احتمالی این اجرا در قیاس با اجرای گذشته هم 
بیان می کند: متن که همان است، ولی از آنجا که 2۰ سال گذشته، 

به هرحال به اندازه 2۰ سال تفاوت خواهد داشت.
مرزبــان ادامه می دهد: ایده آل من این اســت کــه این نمایش را 
زمســتان روی صحنه ببرم و امیدوارم شرایط برای این کار فراهم 
شود، ولی باید ببینیم بنیاد رودکی چه زمانی به ما اجرا می دهد.  
نمایش »نوبت دیوانگی« که متن آن نوشــته پرویز زاهدی است، 
روایتگر  ماجرای دیدار شــمس و مولاناست و البته در این نمایش 

قصه عشق کیمیا، نادختری مولانا و شمس نیز پررنگ است.
ایــن نمایش با گروه بزرگی از بازیگــران روی صحنه می رود و در 
اجــرای اول آن بازیگرانــی چون ایــرج راد و فرزانه کابلی حضور 

داشتند.
هادی مرزبان، 2۰ ســال پیش همین نمایــش را در تالار وحدت 
روی صحنه برد و با اینکه برای اجرای آن به مدت 3۰ شب قرارداد 
داشت، به دلیل برگزاری برنامه ای دیگر در این تالار، اجرای »نوبت 
دیوانگی« بعد از حدود دوازده اجرا متوقف شد و مرزبان حالا قصد 

دارد این اجرای نیمه تمام را به پایان برساند.

ماجرای یک آدم کش
در شبکه نمایش خانگی

فیلم »جان ویک 4« با دوبله اختصاصی در شبکه نمایش خانگی 
عرضه شد. به گزارش ایسنا، چهارمین قسمت از مجموعه فیلم های 
اکشــن »جان ویک« با دوبله اختصاصــی در پلتفرم فیلم نت در 

دسترس علاقه مندان به محصولات روز سینمای دنیا قرار گرفت.
جان ویــک، آدم کش ســابق که ناچار به بازگشــت بــه دنیای 
انتقام گیری و خشونت شــده بود، این بار قصد دارد با مرگبارترین 
دشمنانش که برای سر او جایزه تعیین کرده اند مبارزه کند. او برای 
پیروزی در برابر این متحدان قدرتمند به کمک دوست قدیمی اش 

که در جنگ قبلی به شدت مجروح شده است، نیاز دارد.
»چاد استاهلسکی« که زمانی به عنوان بدل کار فعالیت می کرد و با 
ساخت قسمت اول »جان ویک« در سال 2۰14 قله های موفقیت 
را فتح کــرد، برای چهارمیــن بار روی صندلــی کارگردانی این 
مجموعه نشســته است. »کیانو ریوز« هم یک بار دیگر نقش جان 
ویک را ایفا کرده است و در کنار ریوز، بازیگرانی چون »دانی ین«، 
»بیل اسکارشــگورد«، »لارنس فیشــبرن«، »هیرویوکی سانادا«، 
»ایان مک شین«، »لنس ردیک« و »کلنسی براون« حضور دارند.

گفته می شــود »جان ویــک 4« یکی از آثار موفق ســال 2۰23 
در جلب نظر تماشــاگران و منتقدان بوده اســت. قسمت چهارم 
»جان ویک« که با بودجه ای 1۰۰ میلیون دلاری تهیه شده است، 
در ســطح جهان بیش از 42۸ میلیــون دلار فروخت و نه تنها به 
پرفروش ترین فیلم این مجموعه تبدیل شــد بلکه مجموع فروش 

مجموعه آثار »جان ویک« را به بیش از یک میلیارد دلار رساند.

عکس از: الهه پورحسین

صنایع دستی رونق گردشگری

یکی از اعضای انجمن انیمیشن موشــن گرافیک ایران گفت: با وجود اینکه 
صنعت انیمیشن ایران رشــد کرده، اما به دلیل نبود سرمایه گذاری مناسب، 
بسیاری از متخصصان این صنعت جذب شرکت های خارجی شده یا مهاجرت 

کرده اند.
به گزارش ایســنا، بهداد باقری کــه به تازگی، کتابی با عنــوان »هزارتوی 
انیمیشــن« گردآوری و تألیف کرده با اشــاره به اینکه صنعت انیمیشــن 
شاخه های گسترده ای دارد و امروز دیگر مثل گذشته مخاطب انیمیشن فقط 
بچه ها نیستند، گفت: امروزه صنعت انیمیشن برای همه رده های سنی جذاب 
است، ولی در صنعتی مثل گیم همچنان بیشتر مخاطبان، جوانان و نوجوانان 
هســتند. البته این دو صنعت در عین حال که مجزا از یکدیگرند، از یکدیگر 
جدا هم نیســتند، چون یک سری از تخصص ها میان هر دو صنعت مشترک 
اســت. همچنین صنعت بازی زیرمجموعه صنعت انیمیشــن قرار می گیرد 
و انیمیشــن یک صنعت گسترده اســت که فیلم های انیمیشن، سریال های 
انیمیشنی، بازی، جلوه های ویژه، صنعت تبلیغات و... همگی زیرمجموعه آن 

قرار می گیرند.
وی افزود: درگذشــته مخاطب انیمیشــن کودکان بودند، ولی این فرمت و 
ســبک کار انیمیشن که دوبُعدی بود به مرور زمان پیشرفت کرد و انیمیشن 
ســه بُعدی روی کار آمد و کیفیت کارها بهتر شد؛ پس از آن انیمیشن وارد 
فاز جدیدی شد و دیگر آن دیدگاه که مخاطب انیمیشن، کودک بود از بین 
رفت و همه اقشار سنی مخاطب انیمیشن شد. به نظر می رسد یکی از دلایلی 
که انیمیشن تبدیل به صنعتی برای همه اقشار سنی شد، قابلیت های بالقوه 

آن برای درآمدزایی بود.
باقری در خصوص دوبله فارســی انیمیشن  هایی که در حال حاضر در ایران 

منتشر می شود هم گفت: وقتی نسخه ای از یک انیمیشن در کشوری با زبان 
اصلی ساخته می شود، معمولًا با صدای بهترین دوبلورها و صداپیشه ها همراه 
با اصطلاحات و واژگان مربوط به همان فرهنگ پخش می شــود. حالا وقتی 
همان انیمیشن وارد ایران می شــود، با توجه به اینکه گروه های متخصصی 
در این زمینه وجود دارند، بهتر اســت به فارسی دوبله شود، چون جذاب تر 
و قابل درک تر خواهد بود، خصوصاً برای قشــر کودک و نوجوان. در برخی از 
این دوبله ها از لهجه های اقوام گوناگون نیز استفاده شده که موجب جذاب تر 

و بیشتر دیده شدن انیمیشن ها می شود.
وی درباره وضعیت فعلی انیمیشن در ایران نیز بیان کرد: تا چند سال پیش، 
انیمیشن یک صنعت محروم و مهجور بود، ولی از زمانی به بعد که انیمیشن 
بیشتر رشد کرد، این صنعت در ایران هم دارای بازار شد. با این حال، ایران باز 
هم به ســطح بازار جهانی انیمیشن نرسیده و خیلی از سرمایه گذاران حاضر 
نیستند که برای این صنعت سرمایه گذاری کنند به همین خاطر اکثر کسانی 
که در حال حاضر در ایران مشغول کار حرفه ای در صنعت انیمیشن و بازی 
هستند برای سفارش دهندگان خارجی کار می کنند، چون هزینه خرید یک 
سیستم مناسب برای این کار در حال حاضر حدود 2۰۰ تا 3۰۰ میلیون است 
و اگر قرار باشــد یک پروژه خوب پیش برود، لازم است حدود 3۰-5۰ نفر با 
تجهیزات و سیســتم های قدرتمند کار کنند که جدا از دستمزد متخصصان 
مشــغول به کار، طبیعتاً کمتر کســی حاضر به چنین سرمایه گذاری است. 
بنابراین یا اکثر افراد متخصص این حوزه مهاجرت کردند یا با شــرکت های 
خارجــی کار می کنند و این در حالی اســت که ســطح علمی و تخصصی 
بچه هایی که در این حوزه کار می کنند خیلی بالاست و اکثر کسانی هم که 

کار می کنند با کمپانی های مطرح دنیا مشغول به فعالیت هستند.

چرا انیماتورهای ایرانی جذب شرکت های خارجی می شوند؟

۱۰ نکته از کن ۲۰۲۳
هفتادوششمین دوره جشــنواره کن درحالی به پایان رسید که چهره های 
مطرح بسیاری در این رویداد حاضر شدند. مخاطبان در جایی به یک چهره، 
انتقادهایی صریح وارد و در جایی دیگر، بازیگری که وی را هو کرده بودند را 

به صورت ایستاده، تشویق کردند.
به گزارش ایرنا، جشنواره فیلم کن، یکی از بهترین دوره های چند سال اخیر 
خود را پشت سر گذاشت و به نوعی یک بازگشت شکوهمند را تجربه کرد و 
موفق شد تا زورآزمایی قدرتمندی را برای رقبای دیرینه خود علی الخصوص 
جشنواره ونیز داشته باشــد. با این حال، نکاتی از این جشنواره، در ذهن ها 

مانده که در ادامه به آنها خواهیم پرداخت.
1. برخلاف آنچه کــه انتظار می رفت درگیری های داخلی فرانســه بتواند 
جشنواره کن را تحت الشعاع خود قرار دهد، اما به جز روز نخست این رویداد، 

دیگر خبری از اعتراض، حول کاخ جشنواره مخابره نشد.
2. نخل طلای افتخاری این دوره، در مراسم افتتاحیه به مایکل داگلاس اهدا 
شــد و این یعنی یک شروع بسیارخوب برای بزرگترین جشنواره سینمایی 

جهان.
3. جانــی دپ،بازیگر فیلم افتتاحیه کن این دوره یعنی ژان دوباری بود که 
غافلگیری روز نخست جشنواره امسال را رقم زد. دپ پس از پروسه طولانی 
دادگاه با امبر هرد که ســبب شــد چندســالی از بازیگری دور بماند، حالا 
در فیلــم ژان دوباری، حضور کوتاه را تجربه کرده اســت؛ این اولین حضور 
سینمایی دپ پس از چند سال، سبب شد تا وی برای نخستین بار طی چند 
سال اخیر در یک رویداد سینمایی، به شکلی رسمی حضور یافته و بر روی 

فرش قرمز راه برود.

4. مســتند ۷۶ دقیقه ای کیارستمی با نام »مشغول کار است« در بازار کن 
عرضه شــد؛ در این مستند که ســیف الله صمدیان آن را کارگردانی کرده، 
مارتین اسکورسیزی، ژولیت بینوش، ژیل ژاکوب، جاناتان روزنبام، جف اندرو 

و چند نفر دیگر درباره کیارستمی صحبت کردند.
5. جشنواره کن که سال گذشته با اهدای نخل طلای افتخاری به تام کروز، 
غافلگیری بزرگی را رقم زد، برای امسال هم این برنامه را برای هریسون فورد 
ترتیب داد و تحسین بسیاری از سینمادوستان را برانگیخت. فورد همچنین 

اعلام کرد که این آخرین حضور او در مجموعه ایندیاناجونز است.
۶. درباره علف های خشک بیلگه جیلان فیلم عجیبی بود؛ تا نیمه جشنواره، 
با ســتاره های خوب خود، در صدر جدول منتقدان قرار داشــت، اما انتشار 

برخی کلیپ ها از خروج مخاطبان این فیلم در نیمه های نمایش اثر، ســبب 
شد تا پرسش های بسیاری راجع کیفیت فیلم مطرح شود.

۷. قطعــاً شــلوغ ترین فرش قرمز کــن 2۰23 متعلق به فیلــم قاتلان ماه 
کامل بود؛ فیلمی که بازیگران و چهره های شناخته شــده بسیاری ازجمله 

اسکورسیزی، دنیرو و دی کاپریو روی فرش قرمز آن راه رفتند.
۸. کن امســال اما محلی برای واکنش هــای متفاوت نیز بود؛ مخاطبان، در 
روزی، انتقادهایی جدی به فیلم جدید شان پن وارد آورده و خشونت به کار 
رفته در این فیلم را سرزنش کردند و در روزی دیگر، تارانتینو را که 2۶ سال 
پیش در همین جشــنواره هو کرده بودند، برای دقایقی به صورت ایستاده 

تشویق کردند.
۹. برخلاف آنچه تصور می شــد، کن امسال، سرشــار از حضور چهره های 
سرشــناس بود؛ رابرت دنیرو، تام هنکس، کوئنتین تارانتینو، توبی مگوایر، 
لئوناردو دی کاپریو، جیم جارموش، جین فاندا، اسکارلت جوهانسون، جولین 
مــور، جنیفر لارنس، آلفونســو کوآرون، جانی دپ، کیت بلانشــت، ناتالی 
پورتمن، کن لوچ، وس اندرســون، شان پن، آیشواریا رای، مدس میکلسون 

و کاترین دونو، تنها گوشه ای از این چهره های معروف محسوب می شوند.
1۰. جشــنواره کن امسال، یکی از پرســتاره ترین دوره های یک دهه اخیر 
این رویــداد بود؛ در این دوره، فیلم هایی بــه روی پرده رفتند که هر یک، 
مشــخصه ای برای استقبال داشــتند، اما با بررسی نظرات منتقدان متوجه 
می شویم که در کن امسال، نام فیلم ها، عوامل و اتفاقات فرامتن آنها، بسیار 
پررنگ تر از محتوا و شــخصیت آثار بوده و بنابراین بی انصافی نیســت اگر 

عنوان کنیم که با آثاری متوسط در یک کن پرستاره مواجه بوده ایم.

در آیین افتتاح رادیوتبیین مطرح شد:

دوران راحتی صداوسیما تمام شد!
عضو شــورای عالی انقلاب فرهنگی با بیان اینکه 
صداوسیما در چهل سال گذشته تقریباً بدون رقیب 
و راحــت بود، ولی الآن دوران راحتی تمام شــده 
است، گفت: فضای مجازی و ماهواره رقبای رسانه 
ملی هســتند و همین الآن بخشــی از ذهن و باور 

مخاطب را در اختیار گرفته اند.
به گزارش ایرنا، حســن رحیم پور ازغدی روز شنبه 
۶ خردادماه در مراســم افتتــاح رادیوتبیین اظهار 
داشــت: در رســانه باید دو نکته احراز شود؛ یکی 
اینکه مردم باید به پیام آور اعتماد داشــته باشند؛ 
اعتماد به معنای باور کردن آن کســی اســت که 
دارد حرف می زند. ثانیاً پیام چیزی نیست که گفته 
می شود، پیام درد و نیاز و مسئله است و اگر مسئله 
و درد مخاطب را دانســتی و اعتمــادش را جلب 

کردی، پیامت اثر می گذارد.
رحیم پور ازغدی افزود: حرف های خوب را قبل از ما 
زیاد گفتند و حرف خوبی که گفته نشود نیست. ما 

خیال می کنیم هرچه بلندتر و بیشتر حرف بزنیم بیشتر اثر می گذارد، 
در حالی که هرچه درســت تر حرف بزنیم و به موقع حرف بزنیم، پیام 

بهتر منتقل می شود.
وی با اشــاره به آیاتی از قرآن کریم توضیح داد: خدا در قرآن به انبیا 
می فرماید که به مردم بگویید شغل ما پیغمبری نیست و غیرانتفاعی 
خدمت می کنیم؛ مخاطب باید ما را باور کند. در این صورت می توانیم 
با یک موج رادیو مسیر افکار عمومی را تغییر دهیم. البته یک تاکنیک 
رسانه ای وجود دارد که نظام سرمایه داری با بمباران افکار عمومی یک 
حرف مفت را با رســانه های متعدد تحمیــل می کنند؛ در دورانی که 

رسانه آمده فاصله ما با نسل قبل بیشر شده است.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی با بیان اینکه می خواهم آژیر خطر 
را به صدا درآورم، افزود: با روالی که داریم پیش می رویم، تا ده، بیست 
سال دیگر رســانه ملی واحد نداریم. فضای مجازی و ماهواره رقبای 
رســانه ملی هستند و همین الآن بخشــی از ذهن و باور مخاطب را 
در اختیار گرفته اند. مخاطب از یک واقعه، ســه خبر می شــوند و اگر 
هم مخاطب اعتماد داشته باشد، اعتمادش تقسیم بر سه می شود. در 
ســال های آینده صد رسانه در عرض هم هستند. صداوسیما در سی، 
چهل سال گذشــته تقریباً بدون رقیب و راحت بود، ولی الآن دوران 

راحتی تمام شد.
وی با اشــاره به شبهه افکنی رســانه های بیگانه گفت: الآن باید برای 
نوه هایمان توضیح بدهیم که ســال 5۷ چه اتفاقی افتاد. رســانه های 
بیگانه کودتای 2۸ مرداد را منکر می شــوند و روی همه مفاهیم مثل 
استعمار و انقلاب دارند کار می کنند و می گویند استقلال یک مفهوم 

سنتی است و معنا ندارد.
رحیم پور ازغدی افزود: در اروپا و غرب، صد سال پیش همجنس بازها 
را می ســوزاندند و زنانشان هم بی حجاب نبودند؛ من فیلمی دیدم که 
دوربین را وسط لندن کاشته اند و بیش از نود درصد خانم ها باحجاب 
هســتند و حجاب آنها از حجاب الآن ما اســلامی تر است. آن جامعه 
چگونه ظرف ۹۰ ســال به اینجا رســیده که الآن وزیر تنهایی دارند؟ 
رسانه ها از جمله ســینما و تلویزیون مفهوم سکس و همجنس بازی 
و برهنگــی را راه انداختنــد؛ من شــنیدم ســوپرمن جدید در فیلم 
همجنس باز اســت. در حالی که سوپرمن در زمان ما مردانگی داشت. 

بچه ها را از کوچکی با این مسائل آشنا می کنند.
وی با تأکید بر اینکه صداقت و منطق روی پیام اثر می گذارد هم گفت: 

اینکه چه می گویی مسئله اصلی نیست؛ اینکه چه وقت می گویی، به 
چه کسی می گویی و چطوری می گویی اهمیت دارد و جزو پیام است. 
در قرآن کریم آیه ای داریم که حضرت موســی)ع( از خداوند تقاضای 
شــرح صدر می کند؛ برای رساندن پیام سعه صدر لازم است و ما باید 
آمادگی گســترده برای انواع ســناریوهای احتمالی را داشته باشیم. 
رســانه ها باید شرح صدر داشته باشــند و براساس این آیه کار رسانه 
فوق العاده ســخت اســت، چون زبان ما گره دارد و درست نمی توانیم 

مفهوم را منتقل کنیم.
رحیم پور ازغدی با انتقاد از برخی رفتارهای رســانه ای اظهار داشت: 
بعضاً افتخار را تبدیل به ننگ می کنیم، چون بلد نیستیم درست حرف 
بزنیم. انسانی ترین حرکت را جوری مخفی می کنیم که انگار حرکتی 
غلط اســت. دشــمن این قدر دروغ گفت که دستاوردهای نظام دیده 
نشد. بعضی جوانان می پرسند از نظر علمی و صنعتی زمان شاه بهتر 
بوده یا الان؟ این ســؤال به خاطر ضعف رسانه های ماست. ما عقده در 
لسان داشتیم و درست عمل نکردیم، ما موفقیت های بزرگی داشتیم 
ولی در تبیین مواضع اعتقادی، اخلاقی، سیاســی و شــرعی انقلاب 
اسلامی و جمهوری اســلامی در یک عرصه هایی شکست خوردیم و 

باید این شکست را بپذیریم.، حالا وقت ضدحمله است.
انســیه خزعلی، معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوری به عنوان 
یکی از سخنرانان مراسم نیز گفت: مسئله جهاد تبیین و برنامه ریزی 
و سامان دهی آن از عصر پیامبر)ص( و در زمانی که ایشان با مشرکین 
در جنگ بوده اند، مطرح بوده است. یکی از توصیه های مهمی که به ما 
شده، بحث استفاده از رسانه است؛ رسانه ای که با هنر و فهم آمیخته 

شده، قابلیت تأثیرگذاری را دارد.
معاون امور زنان و خانواده ریاســت جمهوری تأکید کرد: دشــمن به 
همــه آن چیزهایی که می توانــد از درون و داخل یک ملت را از بین 
ببرد و دچار تهدید قرار دهد، روی آورده اســت. دشمن با همه شدت 
خصومتش، قشــنگ صحبت می کند و از فنون رسانه بهره می برد تا 

جوانان را جذب کند.
وی تصریح کرد: چنانچه در گذشته زنان در جنگ سخت، پشتیبانی 
می کردنــد، در حال حاضر خانم ها در صف اول جنگ نرم هســتند و 
برای حفظ داشــته ها، شناســاندن انقلاب، بیان چالش ها و فرصت ها 
تلاش می کنند. آنها برای حفظ آرمان ها و هویت و داشته  و مزیت های 
بی بدیل و شناساندن انقلاب مسئولیت بزرگی دارند. خانواده به شدت 
در معرض خطر است و دشمنان با سرعت مضاعفی در سال های اخیر 

تلاش دارند که مســئله خانواده را دگرگون کنند. 
وظیفه ما برای اینکه حیله های غرب را بشناسیم و 

بشناسانیم دوچندان شده است.
خزعلی با بیان اینکه تبیین نبایستی به یک شبکه 
محدود شود، عنوان کرد: روشنگری و بازگشت به 
هویت را بایستی همه شــبکه ها بیان کنند، چون 
دشــمن با همه تجهیزات به میدان آمده اســت. 
جهاد تبیین برای همه زنان و مردان ما یک واجب 
عینی است و امیدوارم همه در جهاد تبیین پیشگام 

باشند.
مدیر پژوهشگاه دانش های بنیادی در ادامه مراسم 
گفت: همه در معرض تهاجم هســتیم، برای اینکه 
تحرک ما جهاد محسوب شود، بایستی نیت خالص 
داشته باشیم. ما باید به سلاح بصیرت خود را مسلح 
کرده و دنبال کار باشــیم؛ بصیرت شــاخصه های 
مختلفی چون »فهم واقع بینانه« دارد. امروز زندگی 
مدنــی به دلیل انقلاب دیجیتال با امواج عظیمی از 

اطلاعات نما پر شده است.
محمدجواد لاریجانی تصریح کرد: در حال حاضر غرب از موشــک و 
دسترســی هسته ای ما نگران نیست، بلکه از عقلانیت ما نگران است. 
نباید از دفاع از اسلام پشیمان شویم، باید با شجاعت در جهاد تبیین 
نقش داشــته باشیم. نظام مدنی ما بزرگترین دســتاورد است و این 
تجربه چالش بزرگی برای غرب اســت، چون معتقدند سکولاریســم 
لیبرال انتهای رشد بشر است. وقتی انقلاب اسلامی پیروز شد چندین 
شبهه پیدا شد که اسلام دین خصوصی است و به درد امروز نمی خورد. 
حضرت امام)ره( جلوی این شبهات مثل کوه ایستادند و می خواستند 

که ما شجاعانه فکرمان را بیان کنیم .
وی انتخابات را ناموس جمهوری اســلامی خوانــد و گفت: انتخابات 
باید با رقابت صحیح باشــد؛ همه باید وارد شویم که انتخابات خوب 
صورت گیرد. در نظام جمهوری اسلامی من کسی را انتخاب می کنم 
که بازوی خوبی برای ولایت باشــد و در واقع فلســفه رأی، کمک به 

ولی امر است.
لاریجانی با اشــاره به مسئله رفراندوم افزود: در انگلستان 3 رفراندوم 
در طول 5۰۰ سال برگزار شــده و در آمریکا هیچ رفراندومی صورت 
نگرفته اســت. برخی می گویند حجاب به رفراندوم گذاشته شود، در 
حالی که نمی دانند رفراندوم حجاب خلاف قانون اساســی است . مگر 
در آمریکا اجازه می دهند براساس قوانین اساسی شان تصمیمی گرفته 
شــود؟ حد برهنگی در همه جای دنیا تعریف شده که قوی ترین آن 
در آمریکاست. همان پلیسی که دزد را می گیرد با برهنگی مقابله می 
کنــد؛ در آمریکا اگر خانمی در بانک برهنه باشــد، جلوی بانک او را 
می گیرند و طبق قانون می گویند شما گسل در اخلاق عمومی ایجاد 
کردید. بــه تازگی خانمی که لباس تنگ داشــت را از هواپیما پیاده 
کردند و حتی اگر خانمی برهنه پشت پنجره خانه اش باشد، کسی که 

در خیابان دیده، می تواند به پلیس زنگ  بزند و اطلاع بدهد.
در انتهای ایــن برنامه از ناخدا محمدگل بازگیر، جانشــین عملیات 
نیروی دریایی ارتش جمهوری اســلامی ایران به نمایندگی از ناوگروه 

۸۶ نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران تقدیر و تشکر شد.
گفتنی است، رادیوی مناسبتی »تبیین« با رسالت تبیین کارکردهای 
جمهوری اســلامی، شناساندن ایران مقتدر و مقابله با نبرد دشمن از 
شنبه ۶ خرداد، به مدت 5۰ روز تا 2۷ تیر روی موج FM ردیف ۹5.5 

مگاهرتز و همچنین برنامه کاربردی ایران صدا قابل دریافت است.


